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العجد ندعج  وفي ىحا خافجين لمحقهق البين أيجيكم العجد الججيج لسجمة نزع  
خاجعة، وىي حهل السهاضيع التحكيم والس بعج مجسهعة من البحهث بأن نقجم لكم 

 الدفخ اثخ حيث تشاول ىحا العجد مشيا ما كان في اطار القانهن الخاص  العجيجة
الفخصة، وتزسن العجد  تفهيت عن السجنية السحامي وكحلك مدؤولية ،الخجعة عمى

 القانهنية العخاقي، اضف الى ذلك الزسانات القانهن  في الهقف مال ايزا أيجار
ويذسل ىحا العجد ايزا كهكبة مسيدة من بحهث القانهن  السدتيمك لحساية الإجخائية

الجدائية،  بالجعهى  يقالتحق إجخاءات في وأثخىا العام حيث تزسن العجد الرفة
 و كحلك السبادئ والعخاقية والأردنية الفخندية التذخيعات في الإلكتخونية الإدارة وماهية
 ميعاد وفهات التظمم الجولي وبحث عجم الجشائي القزاء اطار في لمقانهن  العامة
 الالغاء،  وتزسن العجد ايزا أثخ بجعهى  الستعمقة الجفهع من بهصفيسا الطعن

 وحسايتيا الطبية الجدائية اضف الى ذلك الأعيان الإجخاءات عمى القيخية الأعحار
 السدمحة. الشداعات أثشاء

 وتسيدىا بسهضهعيتيا ممتدمة ستظل السجمة بأن تعالى الله شاء إن نعجكم لحا
 كسا ونذخىا، البحهث تقهيم في العمسية السعاييخ إتباع خلال من عبخىا نذخه يتم لسا

 أىم في رسالتيا إداء في أيزا   السجمة ىحه أن تدتسخ عمى أيزا حخيرين سشظل
 مشو يدتشيخ والعمساء لمعمم مجمة ىحه السبجأ . وستظل والبحثية العمسية السجالات
  والسعخفة وطمبة العمم الباحثهن 

Dear Readers 

We present to you the latest edition of the Al-Rafidain Journal of 

Law. In this issue, we are delighted to present a compilation of 

thoroughly researched articles following careful arbitration and review. 

The diverse range of topics includes issues within the scope of private 

law, the repercussions of travel on return, the civil liability of lawyers for 

missed opportunities, the rental of endowment property in Iraqi Law, 

procedural legal safeguards for consumer protection, criminal case 

investigation procedures, and the nature of electronic management in 

French, Jordanian, and Iraqi legislation. Additionally, the issue explores 

general law within the framework of international criminal justice, 

addressing issues like the lack of grievance and delays. It also delves into 



the impact of coercive excuses on criminal procedures and the protection 

of medical objects during armed conflicts. 

 

Rest assured, we are committed to maintaining the journal's 

objectivity and excellence by adhering to scientific standards in 

evaluation and publication. Our dedication to fulfilling the journal's 

mission in the realms of science and research remains unwavering. We 

aim to enlighten researchers and students of science and knowledge with 

high-quality content. Thank you for your continued support.  

 
 

 
 


